
AKADEMICKÝ SENÁT 
UNIVERZITY TOMÁŠE BATI VE ZLÍNĚ 

 

Z Á P I S č. 7/2024 (301) 
ze zasedání Akademického senátu UTB konaného 1. října 2024 od 13:00  

v zasedací místnosti č. 514 v budově U13 UTB, nám. TGM 5555, Zlín. 

 

Přítomni: Cejpek Blaštíková Lucie Mgr. Ph.D.; Cindler Daniel, Bc.; Dujka Petr, Mgr.;  

Fučíková Klára, Ing.; Hoke Eva, Ing. Ph.D.; Julinová Markéta, doc. Ing. Ph.D.;  

Káčerková Eliška, Mgr. Ph.D.; Jati Oliver, Bc.; Konečný Jiří Ing. et Ing. Ph.D.;  

Lazárková Zuzana, doc. Ing. Ph.D.; Melichárek Zdeněk Mgr. Ph.D.; Mikeska Martin, Ing. Ph.D.;  

Mlček Jiří, prof. Ing. Ph.D.; Navrátil Michal, Mgr.; Novák Petr, doc. Ing. Ph.D.;  

Pátíková Zuzana, doc. Mgr. Ph.D.; Pospíšilík Martin, doc. Ing. Ph.D.; Rybová Magdaléna, Ing.;  

Soukalová Radmila, Ing. Ph.D.; Staněk Michal, prof. Ing. Ph.D.; Strohmandl Jan, Ing. Ph.D.;  

Sysala Tomáš, Ing. Ph.D.; Sysel Martin, doc. Ing. Ph.D.; Učňová Eva, Mgr.; Vojdan Michal, Bc.; 

Zábojníková Natálie 

Celkem přítomno: 26 členů AS UTB (z 36). 

Omluveni: Bedáňová Eva Ing.; Dvořáčková Markéta Mgr.; Kotlánová Barbora, Ing. (on-line);  

Maňasová Hradská Helena, Mgr. Ph.D.; Otrusinová Milana, Ing. Ph.D.;  

Skarupská Helena, PhDr., Ph.D. (on-line); Valášek Pavel, doc. Ing. CSc. LL.M. 

Stálí účastníci zasedání: Adámek Milan, prof. Mgr. PhD.; Drábková Lenka, Mgr. Ph.D.;  

Juříková Martina, Ing. Ph.D.; Kubalčík Marek, prof. Ing. Ph.D.; Macháčková Alena, Ing. CSc.; 

Sedlačík Michal, prof. Ing. Ph.D.; Vodinská Silvie, Ing. 

 

Zasedání zahájil a řídil předseda AS UTB doc. Sysel.  

Na zasedání je pořizován zvukový záznam a záznam projekční plochy v souladu s čl. 16 JŘ AS UTB. 

Schválený předběžný program zasedání: 

1. Kontrola zápisu z předchozího zasedání AS UTB. 

2. Stav plnění usnesení AS UTB. 

3. Projednání programu zasedání. 

4. Informace rektora, prorektorů a kvestorky. 

5. Projednání materiálu „Dodatek č. 1 Rozpisu rozpočtu UTB na rok 2024“. 

6. Projednání materiálu „Dodatek zprávy o vnitřním hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi 

souvisejících činností Univerzity Tomáše Bati ve Zlíně“. 

7. Různé. 

 

Ad 1) Kontrola zápisu z předchozího zasedání AS UTB 

Zápis z předchozího zasedání byl po zapracování připomínek a doplnění zaslán účastníkům zasedání 

a zveřejněn v informačním systému UTB. 

Zápisy z hlasování per rollam byly zveřejněny v informačním systému UTB včetně příloh. 

 

K hlasování přítomno 22 členů AS UTB. 

Návrh usnesení AS UTB č. 301/1: 

AS UTB schválil zápis AS UTB č. 6/2024 (300) ve znění zveřejněném v informačním systému UTB. 

Hlasování: 

Pro:      22 

Proti:     0 

Zdržel se:   0 

Usnesení AS UTB č. 301/1: 

AS UTB schválil zápis AS UTB č. 6/2024 (300) ve znění zveřejněném v informačním systému UTB. 
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K hlasování přítomno 22 členů AS UTB. 

Návrh usnesení AS UTB č. 301/2: 

AS UTB schválil zápis AS UTB z hlasování per rollam 01/2024 ve znění zveřejněném v informačním 

systému UTB. 

Hlasování: 

Pro:      22 

Proti:     0 

Zdržel se:   0 

Usnesení AS UTB č. 301/2: 

AS UTB schválil zápis AS UTB z hlasování per rollam 01/2024 ve znění zveřejněném v informačním 

systému UTB. 

 

K hlasování přítomno 22 členů AS UTB. 

Návrh usnesení AS UTB č. 301/3: 

AS UTB schválil zápis AS UTB z hlasování per rollam 02/2024 ve znění zveřejněném v informačním 

systému UTB. 

Hlasování: 

Pro:      22 

Proti:     0 

Zdržel se:   0 

Usnesení AS UTB č. 301/3: 

AS UTB schválil zápis AS UTB z hlasování per rollam 02/2024 ve znění zveřejněném v informačním 

systému UTB. 

 

K hlasování přítomno 22 členů AS UTB. 

Návrh usnesení AS UTB č. 301/4: 

AS UTB schválil zápis AS UTB z hlasování per rollam 03/2024 ve znění zveřejněném v informačním 

systému UTB. 

Hlasování: 

Pro:      22 

Proti:      0 

Zdržel se:    0 

Usnesení AS UTB č. 301/4: 

AS UTB schválil zápis AS UTB z hlasování per rollam 03/2024 ve znění zveřejněném v informačním 

systému UTB. 

 

K hlasování přítomno 22 členů AS UTB. 

Návrh usnesení AS UTB č. 301/5: 

AS UTB schválil zápis AS UTB z hlasování per rollam 04/2024 ve znění zveřejněném v informačním 

systému UTB. 

Hlasování: 

Pro:      22 

Proti:      0 

Zdržel se:    0 

Usnesení AS UTB č. 301/5: 

AS UTB schválil zápis AS UTB z hlasování per rollam 04/2024 ve znění zveřejněném v informačním 

systému UTB. 

Ad 2) Stav plnění usnesení AS UTB 

Na předchozím zasedání nebyla přijata žádná usnesení, ze kterých vyplývají úkoly nebo vyžadují kontrolu 

plnění. 
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Ad 3) Projednání programu zasedání 

K hlasování přítomno 22 členů AS UTB. 

Návrh usnesení AS UTB č. 301/6: 

AS UTB schválil program zasedání AS UTB č. 7/2024 (301) ve znění:  

1. Kontrola zápisu z předchozího zasedání AS UTB. 

2. Stav plnění usnesení AS UTB.  

3. Projednání programu zasedání. 

4. Slib člena AS UTB. 

5. Informace rektora, prorektorů a kvestorky.  

6. Projednání materiálu „Dodatek č. 1 Rozpisu rozpočtu UTB na rok 2024“. 

7. Projednání materiálu „Dodatek zprávy o vnitřním hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi 

souvisejících činností Univerzity Tomáše Bati ve Zlíně“. 

8. Udělení předchozího souhlasu ke jmenování členky Vědecké rady UNI. 

9. Doplnění Volební komise UTB a jmenování předsedy. 

10. Projednání složení AS UTB. 

11. Různé.  

Hlasování: 

Pro:      22 

Proti:      0 

Zdržel se:    0 

Usnesení AS UTB č. 301/6: 

AS UTB schválil program zasedání AS UTB č. 7/2024 (301) ve znění:  

1. Kontrola zápisu z předchozího zasedání AS UTB. 

2. Stav plnění usnesení AS UTB.  

3. Projednání programu zasedání. 

4. Slib člena AS UTB. 

5. Informace rektora, prorektorů a kvestorky.  

6. Projednání materiálu „Dodatek č. 1 Rozpisu rozpočtu UTB na rok 2024“. 

7. Projednání materiálu „Dodatek zprávy o vnitřním hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi 

souvisejících činností Univerzity Tomáše Bati ve Zlíně“. 

8. Udělení předchozího souhlasu ke jmenování členky Vědecké rady UNI. 

9. Doplnění Volební komise UTB a jmenování předsedy. 

10. Projednání složení AS UTB. 

11. Různé.  

 

Ad 4) Slib člena AS UTB 

Doc. Sysel informoval, že Ing. Malý (FLKŘ), Ing. Hasová (FLKŘ), dr. Metzker (FaME), dr. Hanzlík 

(předseda SK AS UTB, zástupce studentů v RVŠ) (FT) a prof. Sedlačík (FT) již nejsou členy AS UTB. 

Představil nové náhradnice: doc. Zuzanu Lazárkovou (FT) a Ing. Kláru Fučíkovou (FT), které se krátce 

představily a složily slib člena AS UTB. Ing. Denisa Karolyová se omluvila. Doplňovací volby do AS UTB 

začínají na FLKŘ od 2. 10. 2024.  

Doc. Lazárková přečetla slib člena AS UTB. 

 

„Slibuji, že jako člen Akademického senátu Univerzity Tomáše Bati ve Zlíně budu vždy jednat v souladu 

s právními normami státu a Univerzity Tomáše Bati ve Zlíně, s demokratickými a akademickými principy 

a se svým svědomím, s plnou odpovědností vůči akademické obci v zájmu Univerzity Tomáše Bati ve Zlíně 

a všech jejích součástí, v zájmu jejího postavení, úrovně a rozvoje, v zájmu obecné vzdělanosti a vysokého 

školství.“ 
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Ad 5) Informace rektora, prorektorů a kvestora 

Rektor prof. Adámek  

- Informoval o výběrovém řízení na ředitele UNI, přihlásil se pouze 1 kandidát (prof. M. Sedlačík), 

který byl jmenovaný od 3. 9. 2024.  

- Budova U1 – úspěšné vysoutěžen generální dodavatel (jediný uchazeč), sdružení Zlínstav 

a Metrostav. Vybrán v souladu s principy výběrového řízení. Stavba vysoutěžena za 550 mil. Kč 

bez DPH. Předáno generálnímu dodavateli k 1. 10. 2024, předpoklad ukončení je v březnu 2027. 

- Rekonstrukce kolejí U12 – z dotace ve výši 29,9 mil., generálním dodavatelem stavby je PSG. 

Konec rekonstrukce bude v dubnu. Po dobu rekonstrukce budou řešeny nedostatečné ubytovací 

kapacity ubytováním na hotelu Zlín. 

- Informoval o připravované směrnici k home office pro neakademické pracovníky, která by měla 

být vydána v říjnu 2024. Umožní přiznat měsíčně 3 dny práce doma (nepřevoditelné do dalších 

měsíců), dle dohody s vedoucími pracovníky. Nebude možné využívat soukromou výpočetní 

techniku a mobilní zařízení. Pracovníkům na home office nebude vznikat nárok na stravenky. 

Doc. Pospišilík se dotázal na směrnici „Politika bezpečného používání mobilních zařízení“. 

Závěrem diskuze bylo, že na příští zasedání AS UTB bude zařazen bod „Informace z jednání 

Výboru kybernetické bezpečnosti“ a tato problematika bude projednána s odborníky. 

Prof. Staněk zahájil diskuzi na téma objednávky jídla v menze. Diskuze byla ukončena na příští 

zasedání AS UTB bude zařazen bod „Informace ředitele Kolejí a menzy“. 

 

Prorektorka doc. Knápková 

- Pozvala přítomné na Veletrh pracovních příležitostí, který se bude konat 12. 11. 2024 

v Kongresovém centru Zlín. 

- Informovala o probíhající akci Poznej UTB (cíleno především na studenty 1. ročníků). 

- Informovala o rozeslání newsletterů s nabídkami Workshopů (jak prezentovat a užívat AI). 

- Znovu otevřena Univerzita třetího věku pro 1000 posluchačů. Jsou naplněny všechny kurzy. 

- Předala informace o výstavě 3D fotografií. 

 

Prorektorka dr. Juříková 

- Téma „Strategie udržitelnosti“ bude představeno na zasedání AS UTB v listopadu. 

- Konal se Evropský týden udržitelného rozvoje, SWAP – byl velmi úspěšný (vznikla FB skupina). 

- Na UTB je od května 2024 nová managerka digitálního vzdělávání Nikola Svirak. Nový 

audiovizuální team, vytvářející novodobé výstupy ve spolupráci s pracovní skupinou digitalizace 

vzdělávání doc. Martincovou, dr. Mikeskou, prorektorkou Drábkovou a doc. Gogolou. 

- V mateřské školce probíhá mnoho eventů, řeší se problémy s dobíhající rekonstrukcí, školka bude 

ve dnech 8.–9. 10. 2024 zavřena. 

- Vznikl nový reklamní spot UTB pro uchazeče o studium a průvodcovská videa pro nové studenty. 

 

Prorektor prof. Kubalčík 

- UTB obdržela vyhodnocení žádosti o financování v rámci Erasmus + KA131. V rámci výzvy na 

rok 2023 jsme obdrželi 700 tis. EUR. Výše grantové podpory v rámci výzvy na rok 2024 je 

530 tis.  EUR, tedy o 170 tis. EUR méně. Byla nám tedy přidělena asi o 25 % nižší částka, než jsme 

požadovali. Chybějící zdroje na financování mobilit budou dokryty z interních zdrojů UTB. 

- Informoval o zavedení poplatku za přijímací řízení pro zahraniční uchazeče do studijních programů 

v AJ ve výši 720 Kč.  

- Připravuje se Směrnice kvestorky, upravující nakládání s finančními prostředky vybranými za 

poplatky z přijímacích řízení pro zahraniční uchazeče do studijních programů v AJ. 

 

Prorektorka doc. Drábková 

- Prezentovala počty studentů a statistiky související s přijímacím řízením a se studiem na UTB za 

období 2019–2025. Upozornila na rostoucí tendence v počtech absolventů v posledních třech 

letech. 

- FAME a FMK (marketingové komunikace) budou nově přijímat na základě SCIO testů. 
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- Představila plány a jejich plnění na akademický rok 2024/2025.  

- Upozornila na 3 směrnice rektora: SR/36/2023 Systém zadávání a vyplňování karet programů, 

oborů, specializací a předmětů v IS/STAG (platná od 1. 1. 2024), SR/23/2024 Pravidla pro zadávání 

zpracování bakalářských, diplomových a rigorózních prací, jejich uložení, zpřístupnění a kontrola 

původnosti (platná od 1. 9. 2024) a metodický pokyn k SR/23/2024 (řeší tisk závěrečných prací). 

Prof. Staněk se dotázal, jak ve STAGu poslat hromadný e-mail studentům jako garant programu. 

Dr. Drábková bude problematiku konzultovat s Ing. Bambuchem. 

- Informovala, že bude zrušena možnost zřízení karet ISIC přes UTB. UTB bude pouze vydávat 

elektronické potvrzení o studiu a bude připraven návod na zřízení ISIC, studentům bude rozeslán 

informační email.  

Prof. Mlček se dotázal na karty k novým čtečkám na U6, zároveň upozornil na nebezpečí přístupné 

budovy U6.  

Rektor uvedl, že pan Ševčík chystá řadu úprav na budovách. Bude nová elektronická kontrola 

vstupu. Tento rok na U13 a poté budou postupně následovat další budovy, karty budou duální.  

 

Kvestorka Ing. Vodinská  

- Dne 26. 9. 2024 proběhla Stavební komise UTB. 

- Probíhá oprava parkoviště před budovou U11, termín do konce roku 2024. V prázdninovém období 

proběhly rekonstrukce střech a sociálních zařízení ve vybraných objektech UTB ve Zlíně, na 

budově U5 jsou zrekonstruovány sprchy. 

- Připravuje se vnitřní norma, která bude upravovat oběh smluv v IS e-spis. 

Doc. Sysel požádal o přehled aktuálního stavu parkovacích míst u budov UTB v souvislosti 

s usnesením AS UTB 270/4 (z roku 2021) Výzva k vyřešení parkování u objektů UTB.  

Rektor sdělil, že na příštím zasedání AS UTB bude prezentace ze stavební komise, kde se řeší 

mimo jiné úprava parkoviště u U16. 

Dr. Sysala podal návrh na změnu šikmého parkování u budovy U15 na příčné. Byl informován, že 

s touto změnou se do budoucna počítá. 

  

Ad 6) Projednání materiálu „Dodatek č. 1 Rozpisu rozpočtu UTB na rok 2024“ 

Materiál byl předložen dne 31. 5. 2024 a zatím nebyl projednán v EK AS UTB. Rektor upozornil, že bude 

nutno upravit obsah Dodatku č. 1 Rozpisu rozpočtu na rok 2024. Upozornil, že mzdová koheze ještě není 

uzavřená a představil obsah dokumentu: 

1. Příspěvky na stipendia doktorandů, nastala změna ve výpočtu, 6. 12. 2024 proběhne druhá platba 

a do 10. 1. 2025 bude dorovnáno. 

2. Navýšení DKRVO, rozdělení 6 706 tis. Kč. 

3. Regulační opatření v kapitole 6.5., úprava na základě dohody mezi ředitelem UNI a děkanem FT. 

Předseda AS UTB uvedl, že upravený Dodatek č. 1 Rozpisu rozpočtu na rok 2024 bude znovu předložen 

k projednávání, bude zveřejněn 7 dnů na webu pro akademickou obec a teprve potom bude projednáván. 

Předseda EK AS UTB navrhnul termín zasedání EK AS UTB dne 8. 10. 2024 ve 14:00 hod. 

O materiálu bude možno hlasovat dne 29. 10. 2024. 

 

Rektor představil prezentaci ke mzdám z výjezdního zasedání vedení UTB 24.–25. 9. 2024, která se 

věnovala především analýzám: 

1. parametry rozpočtu VŠ v ČR. 

2. Rozložení mezd na fakultách VVŠ. 

3. Průměrná mzda podle oborového zaměření fakult. 

4. Průměrná mzda na jednotlivých VŠ. 

5. Variační koeficient mezd mezi fakultami. 

6. Průměrná mzda akademického pracovníka a THP pracovníka na fakultách. 

(Prezentace bude přílohou zápisu) 
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Ad 7) Projednání materiálu „Dodatek zprávy o vnitřním hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi 

souvisejících činností Univerzity Tomáše Bati ve Zlíně“ 

Předloženo dne 3. 6. 2024. Projednáno v LK AS UTB 24. 9. 2024. Verze po LK AS UTB určená k hlasování 

rozeslána dne 29. 9. 2024. 

Dr. Strohmandl vznesl připomínku k přehledů sítí CEEPUS na str. 90 v Tab. 38, domnívá se, že nejsou 

všechny (z FLKŘ a FaME chybí).  

 

K hlasování přítomno 24 členů AS UTB. 

Návrh usnesení AS UTB č. 301/7  

AS UTB schválil Dodatek zprávy o vnitřním hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících 

činností UTB ve Zlíně ve verzi po LK AS UTB s doplněním aktuálních údajů do Tab. 38. Přehled a celkové 

výnosy z mezinárodních projektů 2019–2023. 

 

Hlasování: 

Pro:      24 

Proti:    00 

Zdržel se:  00 

Usnesení AS UTB č. 301/7  

AS UTB schválil Dodatek zprávy o vnitřním hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících 

činností UTB ve Zlíně ve verzi po LK AS UTB s doplněním aktuálních údajů do Tab. 38. Přehled 

a celkové výnosy z mezinárodních projektů 2019–2023. 

 

Ad 8) Udělení předchozího souhlasu ke jmenování členky Vědecké rady UNI 

Předloženo 6. 6. 2024. Navržena prof. Ing. Adriána Kovalčik, Ph.D. Skrutátoři při tajném hlasování:  

dr. Strohmandl a Zábojníková Natálie. 

 

K hlasování přítomno 24 členů AS UTB. 

Návrh usnesení AS UTB č. 301/8 

AS UTB udělil předchozí souhlas ke jmenování prof. Ing. Adriány Kovalčik, Ph.D. členkou Vědecké rady 

UNI. 

Tajné hlasování: 

Pro:      21 

Proti:     0 

Zdržel se:   3 

Usnesení AS UTB č. 301/8 

AS UTB udělil předchozí souhlas ke jmenování prof. Ing. Adriány Kovalčik, Ph.D. členkou Vědecké 

rady UNI. 

 

Ad 9) Doplnění Volební komise UTB a jmenování předsedy 

Dr. Dvořáčková se vzdala funkce, AS FT navrhnul doc. Ing. Soňu Škrovánkovou, Ph.D. 

Po diskuzi mezi členy komise doc. Škrovánková souhlasila s přijetím funkce předsedkyně Volební komise 

UTB. Není nutné tajné hlasování. 

 

K hlasování přítomno 23 členů AS UTB. 

Návrh usnesení AS UTB č. 301/9 

AS UTB jmenoval doc. Ing. Soňu Škrovánkovou, Ph.D. členem Volební komise UTB. 

Hlasování: 

Pro:      23 

Proti:      0 

Zdržel se:    0 
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Usnesení AS UTB č. 301/9 

AS UTB jmenoval doc. Ing. Soňu Škrovánkovou, Ph.D. členem Volební komise UTB. 

 

K hlasování přítomno 23 členů AS UTB. 

Návrh usnesení AS UTB č. 301/10 

AS UTB jmenoval doc. Ing. Soňu Škrovánkovou, Ph.D. předsedkyní Volební komise UTB. 

Hlasování: 

Pro:      23 

Proti:      0 

Zdržel se:    0 

Usnesení AS UTB č. 301/10 

AS UTB jmenoval doc. Ing. Soňu Škrovánkovou, Ph.D. předsedkyní Volební komise UTB. 

 

Ad 10) Projednání složení AS UTB. 

 

Rektor obdržel následující žádost: „Jako zvolení zástupci akademických pracovníků a studentů 

nepříslušejících k žádné z fakult UTB se na Vás tímto obracíme s žádostí o změnu Volebního řádu AS 

UTB.“. V dopise argumentují nerovným postavením a tím, že nemají zastoupení v AS UTB. Rektor požádal 

o diskuzi na toto téma před změnou Volebního řádu UTB. 

Předseda AS UTB doplnil, že se jedná se přibližně o 30–40 akademických pracovníků a podobný počet 

DSP studentů, z nichž asi polovina je zahraničních. Zaslaný návrh se dožaduje, aby mohli kandidovat a volit 

do AS UTB, což ovšem mohou již nyní. U akademických pracovníků UTB nezařazených na fakulty 

rozhoduje AS UTB na návrh rektora o jejich příslušnosti k určité akademické obci pro účely voleb do AS 

UTB. Jsou platná usnesení AS UTB z roku 2020: 

Usnesení AS UTB č. 254/7: 

AS UTB rozhodl na návrh rektora o příslušnosti všech akademických pracovníků UTB organizačně 

začleněných mimo fakulty UTB k akademické obci Fakulty technologické pro účely voleb do AS UTB 

a zároveň zrušuje usnesení AS UTB č. 215/4 a č. 231/7. 

Usnesení AS UTB č. 254/8: 

AS UTB rozhodl na návrh rektora o příslušnosti všech studentů studijních programů uskutečňovaných 

přímo UTB k akademické obci Fakulty technologické pro účely voleb do AS UTB a zároveň 

zrušuje usnesení AS UTB č. 231/8. 

Jejich postavení určitě není nerovné, nemohou sice přímo vystupovat na zasedání AS UTB, to mohou pouze 

účastníci zasedání uvedení v JŘ AS UTB. Zasedání je ale veřejné, takže mohou kdykoliv přijít poslouchat 

a potom prostřednictvím svých zástupců (členové AS UTB za FT) podávat podněty, případně se mohou 

obrátit na předsedu AS UTB. Ředitel UNI má právo vystupovat na zasedání AS UTB v rozpravě ke všem 

projednávaným záležitostem. Doc. Sysel zároveň zmínil, že by spíše očekával, že si bude stěžovat 

akademická obec FT (volební obvod akademických pracovníků) z obav o výrazné ovlivnění voleb 

přidělenými akademickými pracovníky. Uvedl, že návrhu na rozšíření členů AS UTB o akademické 

pracovníky a studenty nezařazené na fakultách se nelze stavět striktně odmítavě (na některých VŠ senát 

rozšířili). Je však nutno vzít v úvahu možné problémy, které jsou určitě řešitelné: 

- Kapacitní možnosti zasedací místnosti, v současné době má AS UTB v porovnání s jinými 

univerzitami poměrně hodně členů, s tím jsou spojené také náklady na AS UTB. 

- Nebude stačit změna VŘ AS UTB, ale bude nutná i změna Statutu UTB a potom i JŘ AS UTB.  

- Jednací versus komunikační jazyk s možnými zahraničními studenty. Právně závazné dokumenty 

jsou pouze v češtině. 

- Složení senátu je definováno zákonem: "Má nejméně jedenáct členů, z toho nejméně jednu třetinu 

a nejvýše jednu polovinu tvoří studenti… tomu musí odpovídat rozšíření (2+1 nebo 1+1). 

- Velmi malá skupinka studentů bude mít jednoho zástupce versus více než tisíc studentů z fakulty 

má zástupce pouze dva. 
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Doc. Pátíková se dotázala, zda byla žádost zaslána před změnou vedení UNI a nezměnil-li se postoj 

ke zvoleným zástupcům. 

Rektor upřesnil termín doručení žádosti (červen 2024), podepsané třemi zvolenými zástupci. Výzkumná 

centra byla zbudována pro účel výzkumu. Zmínil novelu zákona o VŠ a pozměňovací návrhy poslanců, kde 

je vidět snaha realizovat studijní programy pouze na fakultách.  

Prof. Sedlačík uvedl, že hlas akademických a vědeckých pracovníků by měl být zastoupen, ale ne přímo 

v AS UTB. Je pro vznik nového orgánu. Nebránil by se opozici – „malému senátu“, který by v rámci UNI 

mohl schvalovat vnitřní rozhodnutí. 

Dr. Skarupská uvedla, že se zúčastnila jednání Legislativní komise RVŠ k novele zákona o VŠ. Byla 

jednoznačná shoda v tom, že na výzkumných centrech mají být výzkumní pracovníci. Možnost, aby 

výzkumný pracovník byl zároveň akademickým pracovníkem, nebyla doporučena. Pouze fakulta má být 

nositelem studijního programu. Tyto body budou předloženy podvýboru pro VŠ PS PČR dne 8. 10. 2024. 

Tento bod zasedání bude zařazen i na příštím zasedání AS UTB k další diskusi. 

Ad 11) Různé 

Důležité termíny: 

29. 10. 2024 Návrh termínu zasedání AS UTB (volba předsedy Studentské komory AS UTB) 

19. 11. 2024 Návrh termínu zasedání AS UTB (vyhlášení voleb do AS UTB) 

10. 12. 2024 Návrh termínu zasedání AS UTB 

21. 1. 2025  Návrh termínu zasedání AS UTB 

Únor 2025  Volby do AS UTB 

7. 3. 2025  Konec funkčního období stávajícího AS UTB 

 

18. 11. 2024 Galavečer studentů  

3. 12. 2024  Vánoční stromeček 

 

Doc. Sysel upozornil na směrnice pro přijetí pro zahraniční studenty. V dokumentech se vyskytují odkazy 

na zákon v anglické verzi. Právně závazná je pouze česká verze a anglická je pouze překlad (je vhodné to 

tam v dokumentu výslovně uvádět). Překlad zveřejněný na stránkách MŠMT je na 

adrese:  https://msmt.gov.cz/file/52838_1_1/ 

Přestože anglické zákony používají Article, tak v uvedeném dokumentu přeložili paragraf (§) jako Section. 

Je tedy nutné odkazy na paragrafy zákona přeložené jako Article upravit na Section, aby to nepůsobilo na 

zahraniční studenty zmatečně.  

 

Ceny Jana Opletala 

SK RVŠ informovala o možnosti nominovat žákyně a žáky, studentky a studenty nebo osobnosti do 30 let 

na Ceny Jana Opletala, nejvyšší studentské ocenění v České republice, které uděluje Studentská komora 

Rady vysokých škol a spolek Díky, že můžem. Nominace jsou sbírány online až do 25. 10. 2024 

na webu CenyJanaOpletala.cz. Kromě webu doporučují také sledovat Ceny Jana Opletala na Instagramu. 

Cena se uděluje ve třech kategoriích za hájení nebo posílení práv a svobod, rozvoj akademické obce, boj 

proti diskriminaci a bezpráví a za podporu demokracie.  

 

Usnesení RVŠ 

Sněm Rady vysokých škol kladně hodnotí návrh meziročního nárůstu financí nejméně o 3 mld. Kč pro VŠ 

pro rok 2025. Nemůže ovšem souhlasit s návrhem výše finančních prostředků vyčleněných v návrhu 

Státního rozpočtu ČR pro rok 2025, který dostatečně nereflektuje dlouhodobé podfinancování vysokých 

škol. 

Sněm Rady vysokých škol vyzývá vládu ČR, aby v rámci návrhu státního rozpočtu pro rok 2025 zvýšila 

alokovanou částku nejméně o 3 mld. Kč v rozpočtu pro oblast VŠ a provedla nezbytnou úpravu 

střednědobého výhledu na léta 2026–27, a to v souladu s očekávaným demografickým vývojem a s ním 

spojeným nezbytným nárůstem výkonů VŠ. 
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Sněm Rady vysokých škol je pobouřen nekoncepčním přístupem k novelizaci vysokoškolského zákona, 

vyjadřuje vážné znepokojení zejména nad přístupem MŠMT ke komunikaci s reprezentacemi vysokých 

škol ohledně změn, které nejsou projednány s dostatečným předstihem a které v konečném důsledku mohou 

ohrozit efektivní zajištění vysokoškolského vzdělávání v ČR. Sněm Rady vysokých škol nesouhlasí se 

způsobem projednání novely zákona o vysokých školách před druhým čtením v Poslanecké sněmovně. Přes 

měsíce trvající ujišťování Rady vysokých škol o dodržení zákonných konzultací a řádného legislativního 

procesu byla Rada vysokých škol ze strany MŠMT před druhým čtením obejita. Rada vysokých škol vyzývá 

poslance, aby při hlasování o těchto pozměňovacích návrzích vzali v úvahu, že do tvorby 12 návrhů, které 

byly načteny na poslední chvíli, nebyly reprezentace vysokých škol zapojeny. 

 

Mgr. Dujka přednesl podnět na podporu výzvy na organizátory populární akce "Noc vědců" na změnu 

názvu na "Noc vědy", zejména proto, že jde o více inkluzivní název. V akademické obci, nejen na naší 

univerzitě, funguje celá řada vědkyň, které současný název nevnímají jako vhodný. Na Slovensku se tato 

akce nazývá také "Noc vedy" https://www.nocvedy.sk/. Diskuze o změně názvu se dle jeho informací koná 

již na více univerzitách v ČR a každá podpora v tomto duchu se bude jistě počítat.  

Po žádosti předsedy AS UTB o dodání dalších písemných podkladů, byly doplněny následující odkazy: 

https://genderaveda.cz/je-cas-na-zmenu-jsme-pro-noc-vedy/ 

https://domaci.hn.cz/c1-67398730-zacina-noc-vedcu-bdquo-uz-dvacet-let-upozornujeme-ze-tam-patri-i-

zeny-ldquo-namitaji-vedkyne-a-pozaduji-prejmenovani-akce 

https://moravskoslezsky.denik.cz/zpravy_region/noc-vedcu-i-pres-svuj-nazev-prilakala-do-dov-v-ostrave-

zastupy-divek-20240928.html 

 

Prof. Sedlačík (ředitel UNI) prezentoval svou střednědobou vizi rozvoje a struktury UNI. 

(prezentace bude přílohou zápisu) 

Prof. Staněk požádal za EK AS UTB o zprávu o hospodaření UNI. 

 

K hlasování přítomno 22 členů AS UTB. 

Návrh usnesení AS UTB č. 301/11 

AS UTB schválil termín příštího zasedání AS UTB na 29. října 2024 od 13 hodin s místem konání 

v zasedací místnosti č. 514 v budově U13 UTB, nám. TGM 5555, Zlín a předběžný program tohoto 

zasedání:   

1. Kontrola zápisu z předchozího zasedání AS UTB. 

2. Stav plnění usnesení AS UTB.  

3. Projednání programu zasedání. 

4. Slib člena AS UTB. 

5. Informace rektora, prorektorů a kvestorky.  

6. Informace z jednání Výboru kybernetické bezpečnosti. 

7. Informace ředitele Kolejí a menzy. 

8. Projednání materiálu „Dodatek č. 1 Rozpisu rozpočtu UTB na rok 2024“. 

9. Volba předsedy studentské komory AS UTB. 

10. Doplnění zástupce studentů UTB do Rady vysokých škol. 

11. Udělení předchozího souhlasu ke jmenování člena Vědecké rady UTB. 

12. Příprava voleb do AS UTB 2025–2028. 

13. Projednání složení AS UTB. 

14. Různé.   

Hlasování: 

Pro:      22 

Proti:      0 

Zdržel se:    0 
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Usnesení AS UTB č. 301/11 

AS UTB schválil termín příštího zasedání AS UTB na 29. října 2024 od 13 hodin s místem konání 

v zasedací místnosti č. 514 v budově U13 UTB, nám. TGM 5555, Zlín a předběžný program tohoto 

zasedání:   

1. Kontrola zápisu z předchozího zasedání AS UTB. 

2. Stav plnění usnesení AS UTB.  

3. Projednání programu zasedání. 

4. Slib člena AS UTB. 

5. Informace rektora, prorektorů a kvestorky.  

6. Informace z jednání Výboru kybernetické bezpečnosti. 

7. Informace ředitele Kolejí a menzy. 

8. Projednání materiálu „Dodatek č. 1 Rozpisu rozpočtu UTB na rok 2024“. 

9. Volba předsedy studentské komory AS UTB. 

10. Doplnění zástupce studentů UTB do Rady vysokých škol. 

11. Udělení předchozího souhlasu ke jmenování člena Vědecké rady UTB. 

12. Příprava voleb do AS UTB 2025–2028. 

13. Projednání složení AS UTB. 

14. Různé.   

 

Příští řádné zasedání AS UTB proběhne v úterý 29. října 2024 od 13 hodin  

s místem konání v zasedací místnosti č. 514 v budově U13 UTB, nám. TGM 5555, Zlín. 

Konec zasedání: 17:00 

Ve Zlíně dne 4. 10. 2024 

Zapsali M. Chládková, doc. Sysel. 

 

 

 

 

  Ing. Martin Mikeska, Ph.D., v. r. doc. Ing. Martin Sysel, Ph.D., v. r. 

  místopředseda AS UTB   předseda AS UTB 

 


